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 PROTOKÓŁ NR 0012.7.3.2019  
z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej   

 Rady Miasta 
w dniu 25 marca 2019r.  

 
Miejsce posiedzenia:  
Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój, sala 130A 
czas posiedzenia: godz. 12.00-13.05 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie    
z załączonymi listami obecności. 
 
Porządek obrad 
  
1.  Otwarcie posiedzenia. 

2.  Przyjęcie porządku obrad.  

3.  Sprawy bieżące: 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój,  
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2019 rok, 
 

 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 
na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, 

  
 Projekt uchwały w sprawie dodatkowego oznakowania taksówek na 

terenie miasta Jastrzębia-Zdroju. 
 

4. Stan środowiska i ekologii w mieście. 
 

5. Odbieranie i zagospodarowanie odpadów komunalnych. 
 
6. Wolne głosy i wnioski. 
 
7.  Przyjęcie protokołu z dnia 25 lutego 2019r. 
 
8. Zakończenie posiedzenia. 

 
Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 

Otwarcia posiedzenia dokonał Stefan Woźniak–Przewodniczący Komisji 
Gospodarki Komunalnej. 
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Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie: za-5, przeciw–0, wstrzymujących się–
0.  
 
Ad.3. 
Sprawy bieżące. 

• Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 

Jastrzębie-Zdrój, 

Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz-Skarbnik 
Miasta 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2019 rok, 

 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz-Skarbnik 
Miasta 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie dodatkowego oznakowania taksówek na 
terenie miasta Jastrzębia-Zdroju. 

 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Piotr Kohut-Naczelnik 
Wydziału Obywatelskiego i Komunikacji 
 
Józef Kubera-radny RM 
Jeżeli danej osobie wygasa licencja i musiałby zmienić… 
 
Piotr Kohut-Naczelnik Wydziału Obywatelskiego i Komunikacji 
Osobom, którym wygasa licencja, a raczej które są po kontroli, ponieważ to był 
skutek kontroli, w której nałożyliśmy obowiązek wymiany i na prośbę osób 
objętych kontrolą przedłużaliśmy termin wymiany do czasu wejścia w życie tej 
uchwały. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 
na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, 
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Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Marek Krakowski-Dyrektor 
Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego  
 
Bolesław Lepczyński-radny RM 
Wiadomo, że bezdomne koty są widoczne na osiedlach, ale mnie interesuje 
bardziej to, czy są bezdomne psy i czy to jest nagminne, bo kiedyś problem 
bezdomnych psów, które biegały po osiedlu był, a jak to wygląda na Sołectwach? 
 
Marek Krakowski-Dyrektor Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego  
Tutaj proszę, aby nazewnictwo stosować odpowiednio do ustawy, czyli nie 
widzimy bezdomnych kotów, widzimy koty wolno żyjące i to jest zupełnie coś 
innego. Kot bezdomny to taki, który byłby w mieszkaniu i ktoś go wyrzucił z 
domu. Natomiast bezpowrotnie minęły czasy, kiedy faktycznie zdziczałe psy 
biegały, ponieważ lata działalności systematycznego wyłapywania, gdzie osoby 
zainteresowane i nawet służy mundurowe dokładnie wiedzą, co mają robić, 
spowodowały to, że mamy ok.100 psów to jest m.in. tego powód.                                
W początkowych latach, kiedy wprowadzane były procedury, w skali miesiąca 
było przywożonych do schroniska powyżej 40 zwierząt miesięcznie wyłapywanych  
z terenu miasta. W tej chwili jest tendencja dosyć mocno spadkowa i oczywiście 
to nie dotyczy okresu poświątecznego, gdzie się wyrzuca psy i okresu 
wakacyjnego. Działania prowadzone od szeregu lat skutkują tym, że w tej chwili 
wolno biegających psów bez smyczy mamy niewiele.   
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 
Ad.7.  
Przyjęcie protokołu z dnia 25 lutego 2019r. 
 
Protokół przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
Ad.4. 
Stan środowiska i ekologii w mieście. 
 
Mariusz Rogala-Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Jak co roku przygotowujemy sprawozdanie i w tym roku również zostało 
przygotowane takie sprawozdanie. Natomiast w związku z tym, że tym razem 
termin Komisji jest przyspieszony, niestety nie mam aktualnych danych 
dotyczących powietrza w ujęciu wojewódzkim. Będzie to w miesiącu kwietniu, 
więc wówczas przekażemy do Rady Miasta ocenę jakości powietrza. Obecnie  
mamy tylko mapki obejmujące rok 2017 i to jest ten stan, o którym mówiłem już 
w roku ubiegłym, że mogłoby być lepiej z jakością powietrza, jeżeli chodzi                      
o benzo(a)piren, gdzie w zasadzie w całym województwie występowało  
przekroczenie. Jeżeli chodzi o pozostałe tj.pył zawieszony, czyli PM 10 i PM 2,5, 
to przedstawia się tak, jak na mapie i mieścimy się, jeżeli chodzi o skalę roczną.  
Przekroczenie jest nieznaczne o 41, a norma roczna, to 40, więc w odniesieniu do 
roku jest całkiem przyzwoicie. Oczywiście zdarzają się, jak wiemy incydenty 
smogowe, kiedy w wyniku braku przypływu powietrza i niskiej emisji 
powodowane są incydenty smogowe. Do tej pory mogliśmy mówić tylko odnośnie 
modelowania i oceny powietrza w strefach, natomiast od 2017r. mamy w mieście 
monitoring służący celom poznawczo-edukacyjnym, który nie może stanowić 
oceny w ramach państwowego monitoringu środowiska, ale chciałbym, aby 
państwo tutaj przedstawili. 
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Ryszard Piechoczek –radny RM 
Jak wygląda sprawa z dofinansowaniem do pieców? Czy mamy środki dla  
wszystkim oczekujących na dofinansowanie?   
 
Mariusz Rogala-Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Ten rok jest rokiem szczególnym, z zaplanowanych pieniędzy w wysokości 1 mln 
zł na cały rok zostały zawarte umowy i cała kwota jest zrealizowana. Natomiast   
w dalszym ciągu wnioski są przyjmowane. Liczymy, że wkrótce nam się część 
tego problemu rozwiąże, ponieważ złożyliśmy wnioski i mamy zabezpieczoną 
składkę na działania dotyczące fotowoltaiki w ramach Subregionu Zachodniego                 
i składki własnej. Jeżeli nie dostaniemy grantu, to mam nadzieję, że pieniądze 
przesuniemy.   
 
Ryszard Piechoczek –radny RM 
Mówi pan o fotowoltaice, a chodzi o piece centralnego ogrzewania, bo to jest 
dzisiaj największy „kopciuch”. 
 
Mariusz Rogala-Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
To są wspólne środki w budżecie, jeżeli chodzi o działania związane z ochroną 
powietrza. W przyszłym budżecie prawdopodobnie planujemy te kwoty rozdzielić 
z przeznaczeniem na działania fotowoltaiczne i odnawialne źródła, a oddzielną 
pulę na wymianę kotłów.  
 
Ryszard Piechoczek –radny RM 
Większość starych pieców jest do 2021r. zgodnie z uchwałą Województwa 
Śląskiego i później coraz częściej będą wymieniane, więc środki powinny być 
dwa, albo trzy razy większe. 
 
Mariusz Rogala-Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Planujemy w tym roku działania związane z inwentaryzacją źródeł niskiej emisji, 
czyli ankieterzy pójdą do około 6 tys. domów, o których nie mamy wiedzy, jak są 
ogrzewane i ta sytuacja we wrześniu pokaże nam, z czym mamy do czynienia. 
Planujemy później na podstawie tego zrobić mapę, gdzie będą zaznaczone 
punktami rodzaje ogrzewania w poszczególnych budynkach. Taka diagnoza jest 
w tym roku przed nami i zobaczymy, ile jest takich „kopciuchów” i jak                      
w przyszłym roku działać. 
 
W dalszej części posiedzenia członkowie Komisji zapoznali się z informacjami 
dotyczącymi projektu LUMA tj.Lokalnego Uzupełniającego Monitoringu Atmosfery, 
przedstawionymi w prezentacji firmy Atmoterm. 
 
Prezentacja dotycząca projektu LUMA tj.Lokalnego Uzupełniającego Monitoringu 
Atmosfery stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
Informacja nt. stanu środowiska w Jastrzębiu-Zdroju stanowi załącznik                      
nr 2 do niniejszego protokołu. 
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Mariusz Rogala-Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Pracujemy wspólnie na wniosek pani radnej, żeby wyniki pomiarów jakości  
powietrza z czterech miejsc były prezentowane na tablicach LED tj.z tych miejsc, 
gdzie stoją tablice. Nie było to przewidziane przy zawieraniu umowy, ale 
opracowujemy wspólnie ten temat, żeby to było prezentowane, ponieważ mapa 
prawdopodobnie byłaby bardzo nie czytelna, dlatego będą tabele z krótką 
informacją dotyczącą miejsca i poszczególnych godzin.    
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Jak są rozmieszczone urządzenia pomiarowe, czy więcej postawionych jest                             
w Sołectwach, czy w Centrum? 
 
Mariusz Rogala-Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Właściwie jest to równomiernie rozmieszczone, ponieważ chcieliśmy zobaczyć na 
przykład w centrum miasta, gdzie jest ogrzewanie centralne, jak to wygląda                      
i rzeczywiście potwierdziło nam, że jest czyściej. Być może w przyszłości, jeżeli 
będziemy kontynuować, to może przesuniemy czujniki, ponieważ na tyle będzie 
rozpoznane centrum, że nie będzie trzeba monitorować tej sytuacji. Na 
Sołectwach mamy po dwa czujniki i tutaj pani przedstawiała, to są trzy miejsca, 
gdzie są przekroczenia, czyli ul.Bogoczowiec, ul.Komuny Paryskiej, ul.Pszczyńska. 
Spodziewaliśmy się z własnych obserwacji, że najgorzej będzie na 
ul.Pszczyńskiej, natomiast ulica Komuny Paryskiej była dla nas dużym 
zaskoczeniem i tutaj mówimy o sytuacji, która była.  
 
Bolesław Lepczyński – radny RM 
Mam pytanie, ponieważ przez pewien okres czasu sprawdzałem na bieżąco                  
w internecie dane, które tutaj też były przedstawiane, a więc dostęp do tych 
danych jest bardzo szeroki. Czy teraz na bieżąco, to jest jeszcze pokazywane? 
 
Mariusz Rogala-Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Tak, wraz z prognozą na 36 godzin. 
 
Bolesław Lepczyński – radny RM 
Bardzo istotne jest to, żeby ludzie mieli podgląd do tego. 
 
Mariusz Rogala-Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Upowszechnienie było poprzez przekazanie na stronę internetową miasta, do 
Sołtysów, Zarządów Osiedli, Szkół, Przedszkoli, Radnych, Parafii i teraz jeszcze 
tablice LED, które mamy nadzieję, że dopracujemy i to będzie.  
 
Ad.5. 
Odbieranie i zagospodarowanie odpadów komunalnych. 
 
W związku z tematem odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych 
Przewodniczący Komisji Stefan Woźniak przedstawił informacje nt. zaistniałych 
sytuacji związanych z nieodebraniem odpadów komunalnych w dzielnicy Szeroka, 
oraz brakiem zabezpieczenia samochodów wywożących odpady. Przewodniczący 
zwrócił się do przedstawicieli firmy, jako wykonawcy zadania o zorganizowanie 
spotkania z kierowcami i pomocnikami w celu uświadomienia odbioru każdej 
ilości odpadów i zabezpieczania samochodów. 
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej przypomniała, iż wielokrotnie na 
posiedzeniach Komisji udzielała informacji nt. zgłaszanych problemów. 
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Jednocześnie poprosiła o umożliwienie wypowiedzenia się przedstawicielom firmy 
w powyższym temacie. 
 
Przedstawiciel firmy wyjaśnił, że wszystkie uwagi, które skierował 
Przewodniczący Komisji, bardzo często trafiają do Wydziału Gospodarki 
Komunalnej i na bieżąco przekazywane są firmie. Firma stara się walczyć                       
z takimi sytuacjami, dlatego każdy zgłaszany przypadek, oraz wszelkie uwagi 
przekazywane są na bieżąco kierowcom. 
 
Ze względu na fakt, iż firma ma dwóch podwykonawców uzgodniono, że 
ewentualne uwagi dotyczące nieprawidłowego odbioru odpadów będą zgłaszane 
bezpośrednio firmie z podaniem szczegółowych informacji nt.daty, miejsca 
zdarzenia, oraz danych samochodu. Jednocześnie przedstawiciele firmy 
zobowiązali się do bezpośredniego przekazania informacji kierowcom.  
 
Ad.6. 
Wolne głosy i wnioski. 
 
Nie zgłoszono.  
 
Ad.8.   
Zakończenie posiedzenia. 
Przewodniczący Komisji – Stefan Woźniak podziękował wszystkim za przybycie                  
i zakończył posiedzenie. 
 

Przewodniczący Komisji  
  Gospodarki Komunalnej                               

Protokołowała            Stefan Woźniak 
Alicja Kogut 

 
 

 
 
 
 
 
 


